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_________________________

Drodzy Bracia i Siostry,
radosnego święta Objawienia Pańskiego!

Dziś Kościół świętuje objawienie się Jezusa, a Ewangelia koncentruje się na Mędrcach, którzy po
długiej podróży przybywają do Jerozolimy, aby adorować Jezusa.

Jeśli uważnie się przyjrzymy, to odkryjemy coś dość dziwnego: podczas gdy ci mądrzy mężowie
przybywają z daleka, aby znaleźć Jezusa, ci, którzy byli w pobliżu, nie ruszają się ani o krok w
kierunku betlejemskiej groty. Przyciągnięci i prowadzeni przez gwiazdę, Mędrcy stawiają czoła
ogromnym wydatkom, poświęcają swój czas, podejmują wielkie ryzyko oraz zgadzają się na
niebezpieczeństwa, których nigdy nie brakowało w tamtych czasach. A jednak pokonują oni te
wszelkie trudności, aby zobaczyć Króla Mesjasza, ponieważ wiedzą, że dzieje się coś
wyjątkowego w historii ludzkości i nie chcą przegapić tego spotkania. Mieli wewnętrzne
natchnienie i podążali za nią.

Z drugiej strony ci, którzy mieszkają w Jerozolimie, i powinni być najszczęśliwsi, najbardziej gotowi
na przybycie – pozostają w miejscu. Kapłani, teologowie poprawnie interpretują Pismo Święte oraz
udzielają Mędrcom wskazówek, gdzie znaleźć Mesjasza, jednak nie ruszają się ze swoich
„katedr”. Zadowalają się tym, co mają i nie wyruszają na poszukiwania, nie uważają, że warto
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wyjść z Jerozolimy.

Ten fakt, siostry i bracia, skłania nas do refleksji i w pewnym sensie prowokuje, ponieważ rodzi on
pytanie: do której grupy, ja, my, dzisiaj my się zaliczamy? Czy jesteśmy bardziej podobni do
pasterzy, którzy tej samej nocy pospieszyli do groty, i do Mędrców ze Wschodu, którzy z ufnością
wyruszyli na poszukiwanie Syna Bożego, który stał się człowiekiem; czy też jesteśmy
przypominamy bardziej tych, którzy, choć fizycznie są bardzo blisko Niego, nie otwierają drzwi
swoich serc i swojego życia, pozostają zamknięci i niewrażliwi na obecność Jezusa? Zadajmy
sobie to pytanie. Do której grupy osób się zaliczam?

Według jednej z opowieści, jeszcze czwarty Król, Mędrzec, przybył do Jerozolimy, spóźniony,
dokładnie w czasie ukrzyżowania Jezusa – jest to piękna opowieść, nie jest historyczna, ale jest to
piękna opowieść – ponieważ zatrzymał się na ulicy, aby pomóc wszystkim potrzebującym,
rozdając im cenne dary, które przyniósł dla Jezusa. I w końcu przybywa, już jako stary człowiek, a
Jezus z krzyża mówi mu: „Zaprawdę, powiadam ci, wszystko, co uczyniłeś jednemu z tych braci
najmniejszych, Mnieś uczynił”. Pan Bóg wie wszystko, wie o tym co uczyniliśmy dla innych.

Prośmy Maryję Pannę, aby nam pomogła, abyśmy, naśladując pasterzy i Mędrców, mogli
rozpoznać Jezusa [będącego] blisko, w ubogim, w Eucharystii, w opuszczonym, w bracie, w
siostrze.

____________________________

Po modlitwie Anioł Pański:

Drodzy Bracia i Siostry!

Objawienie Pańskie jest Światowym Dniem Misyjnym Dzieci, którego temat brzmi w tym roku:
„Idźcie i zaproście wszystkich na ucztę”. Pozdrawiam dzieci i młodzież – misjonarzy z całego
świata i zachęcam ich do zaangażowania się w modlitwę i do solidarności z rówieśnikami z innych
kontynentów.

Z radością kieruję moje najserdeczniejsze życzenia do wspólnot kościelnych Wschodu, które jutro
będą obchodzić Boże Narodzenie. W sposób szczególny zapewniam o mojej modlitwie te spośród
nich, które cierpią z powodu trwających konfliktów. Niech Jezus, Książę Pokoju, przyniesie im
wszystkim pokój i ukojenie.

Z radością witam uczestników historyczno-folklorystycznego orszaku, który w tym roku
poświęcony jest gminie Amelia i sąsiadującym z nią wioskom – ich wartościom ludzkim a także
religijnym. Dziękuję!
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I nie zapominajmy modlić się o pokój: na udręczonej Ukrainie, Palestynie, Izraelu, wszystkich
krajach ogarniętych wojną, [o pokój] w Mjanmie.

Pozdrawiam wiernych z Massafra, młodzież z Ruchu „Między Nami”, „Przyjaciół Historii i Tradycji”
z Carovilli oraz chór z Soriano nel Cimino.

Przekazuję też moje pozdrowienia dla uczestników wielkiego „Orszaku Trzech Króli” w Polsce,
którzy poprzez tę inicjatywę dają świadectwo wiary w kościołach i na ulicach Warszawy i wielu
polskich miast, a także za granicą, również tu w Rzymie! Pozdrawiam wszystkich Polaków!

Wszystkim życzę dobrego świętowania Objawienia Pańskiego. Módlcie się nadal za mnie.
Smacznego obiadu i do zobaczenia!
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